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Protokół  Nr  XXI/2020 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  31 lipca 2020 roku 
 
                Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy od godziny 12.00 do  godziny 13.40. 
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman  Markiewicz. 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała. 
 
W sesji uczestniczyli: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                             -  15   
2.Wójt Gminy Sienno                                                                                                 -  Mariusz Strąk 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                                     -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik Gminy                                                                                                       -  Jolanta  Karolik 
 
Porządek obrad:                       
1.Otwarcie obrad. 
2.Przyjęcie protokołu Nr XX/2020 z sesji odbytej w dniu 22 czerwca 2020 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Sienno  
   - debata 
   - przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania. 
5.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sienno w 2019 roku 
   - przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok  wraz ze 
     sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sienno za 2019 rok  
   - przyjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków stanowiących  dochody  
    gminy,  określenia inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia  
    terminu wpłaty podatków. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 
    odpadami komunalnymi w drodze inkasa. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości Gminy Sienno. 
9.Przyjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Trzemcha Górna. 
10.Przyjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu  
      Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Siennie. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  Samodzielnego  
      Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Siennie. 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipskiemu na pokrycie  
      części wydatków związanych z realizacją zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1919W  
      ul. Cmentarna w Siennie w km 6+900 – 7+300 dł. 400mb”. 
13.Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian Uchwały Budżetowej Gminy Sienno  
      na rok 2020 Nr XVI/113/2019 z dnia 30 grudnia 2019 roku. 
14.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w  Uchwale Nr XVI/114/2019 Rady Gminy Sienno z dnia  
      30 grudnia 2019 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata  
      2020-2030. 
15.Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Sienno.  
16.Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Sienno i komisji problemowych za okres I półrocza 2020 roku. 
17.Informacja na temat korespondencji wpływającej do Rady Gminy. 
18.Interpelacje i wnioski. 

 

                                                                                   
Przebieg  obrad: 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz.  Powitał Wójta Gminy, radnych      
i pracowników administracji obecnych na sesji. Po sprawdzeniu listy obecności stwierdził kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał.  Obecnych było 14 radnych, radny Julian Siwek usprawiedliwił 
spóźnienie na sesję. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o zmianach w porządku obrad. Nie będzie przewidzianego 
w punkcie czwartym „Wręczenia odznaczenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi „Zasłużony Dla 
Rolnictwa”.  Następnie, po przesłaniu materiałów na sesję do Rady Gminy wpłynął wniosek kierownik 
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SPZOZ w Siennie o zatwierdzenie sprawozdania finansowego SPZOZ w Siennie za 2019 rok.  Projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ  w Siennie opracowała Komisja 
Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury i skierowała pod obrady.  Kolejna sprawa, Pan Wójt przedłożył 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipskiemu na pokrycie części 
wydatków związanych z realizacją zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1919W ul. 
Cmentarna   w Siennie w km 6+900 – 7+300 dł. 400mb” wnosząc o wprowadzenie do porządku obrad. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż Powiat Lipski przystąpił do modernizacji drogi ul. Cmentarnej   
w Siennie. Gmina dokłada 50% kosztów realizacji zadania w wysokości 197.982,00 zł,  jest to kwota 
poprzetargowa.  Realizowany będzie odcinek drogi na ul. Cmentarnej przyległej do cmentarza                         
o długości 400 mb.  Odnośnie wręczenia medalu Wójt Gminy wyjaśnił, iż osobie, która miała otrzymać 
medal wypadł pilny wyjazd, wręczenie nastąpi na następnej sesji.  
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz odczytał porządek obrad uwzględniający zgłoszone 
zmiany. 
Nie zgłoszono pytań ani innych uwag do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. 
Rada przyjęła porządek obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XX/2020 z sesji Rady Gminy Sienno odbytej w dniu 22 
czerwca 2020 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XX/2020 jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie między sesjami  
informując o następujących sprawach: 
-  wydano dziesięć zarządzeń; 
-  skierowano do Rady Gminy osiem projektów uchwał; 
- przeprowadzono przetarg na adaptację pomieszczeń w PSP w Jaworze Soleckim,  wykonawca:   
  ARBUD Sp. z o.o. Radom,  cena oferty: 241.760,71 zł; 
- przeprowadzono przetarg na modernizację drogi w Wierzchowiskach Pierwszych, wybrany  
   wykonawca: PRD ROADSTARS p. z o.o. Pawłów cena oferty 277.007,59 zł. 
- przeprowadzono przetarg na utwardzenie placu przy ośrodku zdrowia w Siennie, wybrany  
   wykonawca: MPRD Sp. z o.o. Ostrowiec Świętokrzyski, cena oferty 173.521,73 zł; 
- przeprowadzono przetarg na urządzenie targowiska w Siennie przy ul. Tarłowskiej, wybrany  
   wykonawca: DEKA Edyta Kępińska Białka, cena oferty: 335.096,51 zł; 
- gminie przyznano 767.770,00 zł z Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.4. Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował o procedurach dotyczących 
udzielenia wotum zaufania.  
Wójt Gminy Sienno Mariusz Strąk przedstawił Raport o stanie Gminy Sienno na dzień 31 grudnia 2019 
roku. Omówił informacje ogólne o gminie, stan finansów, wykonanie budżetu gminy, wykonanie 
wydatków inwestycyjnych, zamówienia publiczne, dotacje zewnętrzne, dotacje udzielone z budżetu 
gminy, majątek gminy,  ubezpieczenie majątku, informację o realizacji polityk, programów i strategii. 
Omówił  zasób nieruchomości gminnych, infrastrukturę komunalną, zagadnienia z zakresu ochrony 
środowiska, oświaty gminnej, polityki społecznej, ochrony zdrowia, sportu, współpracy                                     
z organizacjami pozarządowymi i innymi społecznościami samorządowymi. Omówił realizację zadań 
w urzędzie gminy, w tym: zatrudnienie, działalność Wójta Gminy, sprawy obywatelskie realizowane               
w urzędzie gminy, realizację świadczeń rodzinnych, wychowawczych i alimentacyjnych, podatków.  
Przedstawił realizację zadań przez jednostki gminy i instytucje kultury: Zakład Usług Komunalnych, 
Gminny Ośrodek Kultury, Gminna Biblioteka Publiczna. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy 
Sienno na dzień 31 grudnia 2019 roku. 
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Radna Cecylia Małaczek wskazała na niepojący fakt zadłużeń w podatkach na kwotę 1.110.915,10 zł. 
Te zaległości narastają z roku na rok, równoważą się kwocie naliczanego podatku. Zapytała, czy gmina 
posiada inne instrumenty do egzekucji niż tytuł wykonawczy, skoro ten sposób nie jest skuteczny. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk udzielił odpowiedzi. Do każdego dłużnika podchodzimy indywidualnie. 
Wysyłane są upomnienia, prowadzone rozmowy, a jeśli to nie skutkuje  wysyłamy do komornika, a ten  
ostatecznie wystawia decyzję o nieściągalności. Wójt wskazał, iż niejednokrotnie kwota zadłużenia 
jest tak mała, że przewyższa koszty egzekucji i w takiej sytuacji trzeba czekać aż kwota zadłużenia 
będzie wyższa  Robimy wszystko aby takie zaległości odzyskać,  prowadzone są negocjacje i czasem 
udaje się, że dłużnik spłaca należności ratami. 
Radny Bohdan Przydatek odniósł się do informacji przedstawionych w Raporcie. Wskazał na liczbę 
złożonych wniosków aplikacyjnych, których było 28 i nie wie, czy to jest dużo czy mało. 
Radna Cecylia Małaczek włączyła się w tok wypowiedzi, iż jest to za mało i trzeba zintensyfikować 
działania. 
Radny Bohdan Przydatek kontynuował wypowiedź. Wskazał na zapis, że gmina nie posiada programu 
ochrony zabytków a taki program był przyjęty. Brak jest informacji o ilości ścieków dowożonych, 
oczyszczalnia pracuje na pełnych obrotach. Gospodarka odpadami i ściekami –  uważa, że łączna ilość 
zarejestrowanych szamb i przydomowych oczyszczalni pokazuje, że brakuje około 30% umów i należy 
to sprawdzić.  Wskazał na za duże w jego ocenie wydatki na GOPS.  SPZOZ – korzysta około 40% 
mieszkańców gminy a gdyby pozyskać trochę więcej koszty byłyby na plusie. Koszty generowały 
usługi obce, ponieważ nowa pani doktor chcąc poznać pacjentów zlecała dużo badań, co na pewno 
było z korzyścią dla pacjentów. Odniósł się do wykazanych w załączniku nr 3 wniosków o dotacje,                
z czego 2.000.000 zł to są środki pozyskane  na utylizację azbestu, imprezy, place zabaw, siłownie 
zewnętrzne. Radny wskazał, iż dane demograficzne pokazują, iż dzieci jest mało. Ilość dzieci 
podzielona przez ilość sołectw daje średnio 6 dzieci na sołectwo, dlatego nie uważa za zasadne 
budowanie placów zabaw dla takiej liczby dzieci. Mieszkańcy chcieli, że by zrobić i zostało to zrobione, 
tylko jeszcze powinni o to teraz zadbać. W sprawie zielonego rynku radny sugerował dokonanie przed 
realizacją dokładnego rozeznania, żeby nie okazało się, że sprzedający muszą nosić skrzynki                         
z towarem z parkingu przy ośrodku zdrowia. 
Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi radnego. Statystyka nie daje w pełni obrazu, bo w jednym 
sołectwie jest jedno dziecko, a w innym piętnaście.  Place zabaw wykonywane były w , gdzie jest dużo 
dzieci, mieszkańcy zgłaszali taką potrzebę. Wskazał, iż zamysłem była integracja mieszkańców, 
podniesienie standardów miejscowości, a teraz mieszkańcy powinni się poczuć i zadbać trochę o te 
miejsca. Odnośnie dotacji wskazał, iż realizowane były również duże projekty,  jak budowa szkoły 
muzycznej, czy modernizacja dróg, składane były wnioski do PROW. Odnośnie rozeznania rynku Wójt 
Gminy wyjaśnił, iż często od ogłoszenia konkursu do upływu terminu składania wniosków jest bardzo 
krótki czas, że ledwie wystarcza na wykonanie dokumentacji. Zapewnił, iż nikt nie będzie nosił 
skrzynek  od ośrodka zdrowia, można będzie podjechać do rozładunku,  a później zaparkować                    
w innym miejscu. 
Radna Cecylia Małaczek wypowiedziała się, że place zabaw, siłownie jest to duży plus dla 
miejscowości. Być może nie są one w tej chwili w pełni wykorzystywane ale jest teraz szczególny czas 
pandemii i ludzie boją się spotykać nawet na zewnątrz. W dalszej części wypowiedzi zgodziła się, że 
duże wydatki są teraz ponoszone na ośrodek zdrowia, dużo wykonuje się badań, budowany jest 
parking ale jest to z korzyścią dla pacjenta.  
Wójt Gminy Mariusz Strąk poinformował, iż na ostatnim posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ padł 
wniosek o założenie strony internetowej ośrodka, pozwoli to na dotarcie z informacją na temat 
prowadzonej działalności leczniczej do większej liczby osób. Wójt Gminy również o zgłoszonym na 
posiedzeniu rady Społecznej SPZOZ wniosku o zakup urządzenia do krioterapii. Jest to urządzenie 
bardzo potrzebne, a nie ma tych urządzeń w wystarczającej ilości.  Na ten rodzaj zabiegów jest duże 
zapotrzebowanie,  czeka się kilka miesięcy na terapię. 
Radna Jolanta Makuch poinformowała, iż mieszkańcy Wodącej korzystają z miejsca rekreacji, są 
zainteresowani integracją, dlatego należy ich wesprzeć i urządzić plac zabaw i siłownię napowietrzną. 
Następnie zapytała czy jest przewidywana modernizacja oczyszczalni ścieków w związku                                
z planowaną rozbudową sieci kanalizacyjnej. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż  na razie nie jest planowana jakaś gruntowna modernizacja oczyszczalni 
ścieków,  obecna wystarczy jeszcze na przyłączenie ulicy Bałtowskiej i ulicy Lipskiej. 
Nie zgłoszono innych głosów w debacie nad Raportem o stanie Gminy Sienno na dzień 31 grudnia 
2019 roku. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja oceniła pozytywnie działania Wójta Gminy w 2019 roku i wnosi o udzielenie Wójtowi Gminy 
Sienno wotum zaufania. Przewodniczący Komisji przedłożył  projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Sienno wotum zaufania. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Sienno Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/147/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Sienno wotum zaufania 
w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  14 głosami  za,  na  ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
Radny Julian Siwek przybył na sesję. 
 
Ad.5.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz udzielił głosu Wójtowi Gminy Sienno. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sienno za 2019 rok. 
Omówił realizację dochodów i wydatków po stronie planu i wykonania, realizację zadań 
inwestycyjnych. Przedstawił przychody i rozchody budżetu gminy w 2019 roku oraz stan budżetu na 
zakończenie roku.   
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poprosił o odczytanie opinii R.I.O.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sienno Krzysztof Sieczka odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby  Obrachunkowej w Warszawie Nr Ra.144.2020 z dnia 15 kwietnia 2020 roku                      
w sprawie opinii  o przedłożonym przez Wójta Gminy Sienno sprawozdaniu z wykonania budżetu za 
rok 2019. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem  z wykonania 
budżetu Gminy Sienno za 2019 rok. 
Radny Bohdan Przydatek odniósł się do wydatków w grupie wydatki bieżące, poniesionych w 2019 
roku na remonty dróg gminnych 1,5% , zakup usług Domów Pomocy Społecznej 1,5%  oraz                    
w dożywianiu na zakup żywności 1,2% wydatków w tej grupie. Wskazał na porównywalną wysokość 
tych wydatków  i skonkludował, że kwota przeznaczana na bieżące remonty dróg jest za mała. 
Zaznaczył przy tym, że nie jest przeciwny wydatkom na dożywianie, jego intencją jest zwrócenie 
uwagi na zachowanie proporcji  w wydatkach. 
Radna Cecylia Małaczek spuentowała żartobliwie, iż wniosek nasuwa się sam, że gmina ma coraz 
lepsze drogi. Wskazała, iż trudno jest się jej odnieść na ile środki na remonty dróg są wystarczające, 
ponieważ Komisja Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego nie dokonywała w br. 
objazdu dróg gminnych z uwagi na pandemię koronawirusa. Być może uda się komisji dokonać tego 
jesienią o ile sytuacja się  unormuje. Przyznała, iż porównywanie wyłącznie kwot wydatków daje taki 
obraz, że kwota na remonty dróg wydaje się być mała. 
Radny Julian Siwek zapytał, czy w te wydatki wchodzi też wykaszanie poboczy. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, że nie. Następnie wyjaśnił, iż w tej grupie wydatków na 
remonty dróg, jest to typowy remont, a więc wysypywanie kruszywem i uzupełnianie ubytków                 
w nawierzchni asfaltowej. 
Radny Julian Siwek zgłosił ubytek w nawierzchni w rynku w Siennie oraz na zakręcie drogi. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż jest to droga powiatowa. 
Radny Julian Siwek zwrócił uwagę, iż jest to na naszym terenie i źle świadczy o gminie. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik wyjaśniła, iż gmina nie może wydawać środków na remont dróg 
powiatowych. 
Radna Cecylia Małaczek podsumowała, iż całościowy obraz będzie widoczny po dokonaniu przez 
komisję przeglądu dróg.  Kwotę  przeznaczoną na drogi powinno się raczej zwiększyć, chyba, że drogi 
są faktycznie w dobrym stanie. W dalszej części wypowiedzi wskazała na duże zaległości 99.653,87 zł 
w opłatach za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wskazała, iż podobnie jak                         w 
podatkach, kwota tych zaległości również narasta, co sprawia, że w stosunku do lat ubiegłych gmina 
musi ponosić coraz większe koszty na pokrycie różnicy. Podkreśliła, iż sytuacja jest poważna, 
zwracająca uwagę,  żeby się nad tym pochylić i to zmienić.  
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik wyjaśniła, iż egzekucja prowadzona jest na bieżąco. Po naliczeniu 
opłat wysyłane są tytuły wykonawcze i jest to na ten moment wszystko, co gmina może zrobić. Do 
egzekwowania należności są powołane inne organa – komornicy. 
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Wójt Gminy Mariusz Strąk w uzupełnieniu wyjaśnił, iż jest tu taka sama sytuacja jak przy innych 
zaległościach podatkowych, niekiedy nie ma możliwości egzekucji tych należności. Przychodzi od 
komornika decyzja o umorzeniu postępowania i tu sprawa się kończy. 
Radna Cecylia Małaczek stwierdziła, że należy to w jakiś sposób zmienić, bo niektórzy przyzwyczaili 
się do takiej sytuacji, że z roku na rok nie płacą. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk  wyjaśnił, iż nie ma innych możliwości prawnych wyegzekwowania 
zaległości, na tym nasze możliwości się kończą. Wójt Gminy podkreślił, iż wykorzystywane są wszelkie 
możliwe działania i wszelkie możliwe środki,  żeby zaległości ściągnąć.  
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik w uzupełnieniu wypowiedzi Wójta Gminy wskazała, iż przesłanie 
przez komornika informacji o umorzeniu postępowania egzekucyjnego nie oznacza, że taka zaległość 
jest umarzana. Sytuacja podatnika może się zmienić za jakiś czas i można ponowić egzekucję. 
Pracownice znają podatników i mają rozeznanie, czy sytuacja podatnika się poprawiła                    i 
pojawiły się jakieś możliwości egzekwowania należności. Skarbnik Gminy jeszcze raz zaznaczyła, iż 
zaległości nie są umarzane po przesłaniu przez komornika informacji o nieściągalności, dlatego kwota 
zaległości narasta. 
Radna Jolanta Makuch przekazała prośbę mieszkańców swojego rejonu o remont dróg polnych, 
których jest w tym rejonie bardzo dużo. Drogi te w wielu miejscach nie były nigdy posypywane, 
ponadto jeździ nimi ciężki sprzęt, więc drogi się niszczą. Dalej radna argumentowała, że Gmina Sienno 
jest gminą rolniczą i takie drogi są użytkowane,  szczególnie  intensywnie w okresie prac polowych i to 
przez sprzęt, jakiego kiedyś nie było.  Kierownik ZUK wyjaśniał kiedyś, iż drogi można remontować 
cały rok, ale już w tej chwili kończą się środki w budżecie w budżecie przeznaczone na ten cel. Radna 
zwróciła się z prośbą, aby w przyszłości przeznaczać większą ilość środków na remonty dróg polnych, 
ponieważ rolnicy korzystają z takich dróg, są to drogi potrzebne mieszkańcom naszej gminy.  
Radny Bohdan Przydatek poprosił o wyrównanie wyrwy na zjeździe z drogi powiatowej „Osowskiej” 
do Pragi Dolnej na wysokości przepustu. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wskazał, iż coraz więcej dróg  gminnych jest lepszej jakości, ta jakość się 
poprawia, więcej robi się dróg asfaltowych. Wchodzimy w takie obszary, gdzie drogi nigdy nie były 
posypywane szlaką. Są to drogi typowo śródpolne, tak jak ostatnio była wykonywana droga                   
w Wodącej. Wójt zgodził się, iż są to drogi również potrzebne mieszkańcom, rolnikom i należy się do 
tego ustosunkować pozytywnie. Trzeba robić dalsze remonty takich dróg, bo sprzęt rolniczy jest 
bardzo drogi, a uszkodzić go łatwo. Na koniec wypowiedzi Wójt Gminy zapewnił, iż drogi śródpolne 
będą w miarę możliwości finansowych w dalszym ciągu remontowane. 
Nie zgłoszono innych głosów w dyskusji. 
Komisje problemowe nie zgłosiły uwag do realizacji budżetu w 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz udzielił głosu Komisji Rewizyjnej.    
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Lidia Łepecka przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej                     
o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy Sienno za wykonanie budżetu w 2019 roku. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz wskazał Wiceprzewodniczącego Rady Gminy do 
odczytania opinii R.I.O dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał Uchwałę Nr Ra.234.2020 Składu  
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Siennie w sprawie udzielenia  Wójtowi 
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2019. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz  zarządził  głosowanie nad  wnioskiem  Komisji 
Rewizyjnej  o udzielenie Wójtowi Gminy Sienno absolutorium za wykonanie  budżetu w  2019 roku. 
Wniosek Komisji Rewizyjnej przyjęto w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Lidia Łepecka przedłożyła projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania  finansowego za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Sienno za 2019 rok. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.               
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/148/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2019 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sienno za 2019 rok w głosowaniu 
jawnym,  jednogłośnie,  15 głosami  za,  na  ustawowy skład 15 radnych. 



6 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Lidia Łepecka przedłożyła projekt  uchwały  w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 rok. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/149/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 
rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk podziękował za okazane zaufanie i udzielenie absolutorium. Podkreślił, iż 
jest to sukces wypracowany wspólnie. Zgłaszane wnioski i sugestie, godziny dyskusji na komisjach               
i umiejętność dojścia do konsensusu, kiedy każdy z radnych chciałby jakieś zadanie dla siebie,                       
a zwycięża rozwaga i podejmowane są decyzje dla dobra wspólnego. Wójt Gminy podziękował 
Skarbnik Gminy, kierownik p. Dorocie Wojtas-Lorek, kierownikowi USC i wszystkim pracownikom 
urzędu, kierownikom jednostek i instytucji kultury wraz z pracownikami,  dyrektorom szkół 
publicznych i niepublicznych, Prezes Stowarzyszenia prowadzącego NSP w Kochanówce, sołtysom i 
mieszkańcom gminy, Ochotniczym Strażom Pożarnym i Kołom Gospodyń Wiejskich, klubowi 
sportowemu ”Zawisza Sienno”, Prezes Stowarzyszenia Pomocy Rodzinie. Podkreślił, iż jest to dla niego 
motywacja do dalszej pracy i jest dumny, że może współpracować z tymi wszystkimi osobami. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz pogratulował Wójtowi Gminy uzyskania 
absolutorium i życzył pomyślnej realizacji budżetu w roku bieżącym. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach do godziny 12.00. 
Po przerwie wznowiono obrady.  
Sesję opuścił po uprzednim usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady Gminy radny Paweł 
Pastuszka. 
 
Ad.6.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków stanowiących  dochody  
gminy,  określenia inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia terminu 
wpłaty podatków przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Poinformował, iż pani sołtys ze Starej 
Wsi złożyła rezygnację z poboru podatków ze względu na stan zdrowia. Po przeprowadzeniu rozmów 
zgodę  wyraził Pan Janusz Szczygliński i Pan Wójt proponuje wyznaczenie tej osoby do poboru 
podatków z terenu Starej Wsi. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż  Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/150/2020  w sprawie  poboru podatków stanowiących  dochody gminy,  
określenia inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia terminu wpłaty 
podatków w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.7. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                
w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa. Wskazał, iż 
podobnie jak przy inkasie przypadków z uwagi na rezygnację poprzedniego inkasenta Pan Wójt 
proponuje wyznaczenie w to miejsce Pana Janusza Szczyglińskiego. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
przedstawił opinię.  Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/151/2020 w  sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za 
gospodarowanie  odpadami komunalnymi w drodze inkasa w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 
głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości Gminy Sienno 
przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Poinformował, iż uchwała dotyczy gruntu gminnego          
w miejscowości Janów obok strażnicy. Działka była oddana w dzierżawę na 3 lata, obecnie Pan Wójt 
proponuje oddanie w dzierżawę na pięć lat. Jest to działka użytkowana rolniczo, o powierzchni 64 a. 
Dzierżawa nastąpi w trybie przetargu nieograniczonego każdy będzie mógł przystąpić. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/152/2020 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości Gminy Sienno w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.9. Projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Trzemcha Górna przedstawił 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Poinformował, iż do Wójta Gminy wpłynęły dokumenty z zebrania 
wiejskiego sołectwa Trzemcha Górna z dnia 22 czerwca br. , na którym przyjęto rezygnację Pani sołtys 
z pełnienia funkcji. Zgodnie ze statutem sołectwa wymagane jest aby Rada Gminy zarządziła wybory    
w drodze uchwały, a następnie zwołane zostanie zebranie wiejskie i nastąpi wybór sołtysa. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż  Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/153/2020 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Trzemcha 
Górna w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.10. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały zmieniającej  uchwałę 
w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Siennie. 
Wskazał, iż wiosną przyjmowana była uchwała w  sprawie zmian Statutu SPZOZ na wniosek Pani 
kierownik. Przeoczono wówczas  zapis dotyczący punktu pobrań  materiałów do badań w Jaworze 
Soleckim, a jest to niezbędne aby ośrodek funkcjonował prawidłowo. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/154/2020 zmieniającą  uchwałę w sprawie nadania Statutu 
Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Siennie w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.11.Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka poinformował, iż 
Komisja po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Siennie za 2019 rok zaopiniowała je pozytywnie i opracowała projekt uchwały                       
w sprawie zatwierdzenia tego sprawozdania. Przewodniczący Komisji przedłożył projekt uchwały                    
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Siennie za 2019 rok. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/155/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Siennie za 2019 rok w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.12. Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Lipskiemu na pokrycie części wydatków związanych z realizacją zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1919W ul. Cmentarna w Siennie w km 6+900 – 7+300 dł. 400mb”.  
Radny Krzysztof Sieczka zgłosił aby przy dojeździe do ul. Radomskiej wprowadzić oznakowanie 
kierunków na Radom i Ostrowiec Świętokrzyski.  Argumentował, iż osoby przejeżdżające spoza tego 
terenu mają problem z wybraniem właściwego kierunku, był tego świadkiem niedawno. Zgłosił też               
o poprawienie i przesunięcie o kilkanaście metrów bariery na zakręcie ulicy Radomskiej, gdzie był 
ostatnio wypadek.  
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Wójt Gminy Mariusz Strąk poinformował, iż w trosce o bezpieczeństwo chodnik będzie na długości 
cmentarza do pierwszej bramy, po czym będzie przejście na drugą stronę ulicy i po drugiej stronie 
chodnik do ulicy Radomskiej. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/156/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lipskiemu na pokrycie części wydatków związanych z realizacją zadania pn. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1919W ul. Cmentarna w Siennie w km 6+900 – 7+300 dł. 400mb” w głosowaniu 
jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.13.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
Uchwały Budżetowej Gminy Sienno na rok 2020 Nr XVI/113/2019 z dnia 30 grudnia 2019 roku. 
Przedstawił zmiany w projekcie przesłanym radnym. Kwoty zmieniły się po wprowadzeniu 
dofinansowania dla powiatu oraz wydatków na utwardzenie placu przy ośrodku zdrowia. Wójt 
wyraził podziękowanie dla Wicemarszałka Rafała Rajkowskiego i całego Zarządu Województwa 
Mazowieckiego za przyznaną dotację 100.000 zł do samochodu strażackiego. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/157/2020 w sprawie wprowadzenia zmian Uchwały Budżetowej Gminy 
Sienno na rok 2020 Nr XVI/113/2019 z dnia 30 grudnia 2019 roku w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.14.Projekt uchwały w sprawie zmian w  Uchwale Nr XVI/114/2019 Rady Gminy Sienno z dnia  
30 grudnia 2019 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata 2020-2030 
przedstawiła Skarbnik Gminy Jolanta Karolik. Wskazała, iż w WPF zawarte są zadania realizowane                 
z przekroczeniem roku budżetowego i jest to droga Krzyżanówka-Grabowiec. 
Radny Julian Siwek wskazał, że może lepiej  byłoby zrobić drogę, gdzie dowożone są dzieci do szkoły,  
a nie taką mało uczęszczaną.  
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż jest to droga robiona z dofinansowaniem i we współpracy                     
z gminą Rzeczniów.  Argumentował, iż dofinansowanie jest bardzo korzystne, a ponadto droga ta 
stanowić będzie połączenie z gminą Rzeczniów. 
Radny Julian Siwek ponowił sugestię, że może lepiej zrobić drogę w Janowie gdzie dzieci dowożone są 
do szkoły szlakówką,   a po drodze w Krzyżanówce jeżdżą tylko rolnicy. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał, czy wniosek będzie składany wspólnie z gminą Rzeczniów. 
Wójt Gminy wyjaśnił w odpowiedzi, iż wniosek będzie składać gmina Sienno, gmina Reczniów 
dofinansuje zadanie. 
Radna Ewa Mazur zwróciła uwagę, że są drogi szlakowe przy zabudowaniach i tam realizacja byłaby 
bardziej zasadna. 
Radny Julian Siwek wskazał na drogę Hieronimów przez las, która też jest ważna bo łączy gminę 
Sienno z gminą Bałtów. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż w Hieronimowie  nieuregulowane są sprawy własności, 
podobnie jest  w Eugeniowie. Zwrócił się do radnego aby to wreszcie przyswoił, że pewnych spraw się 
nie przeskoczy, trzeba zacząć od uregulowania stanu prawnego. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała jaki odcinek w Krzyżanówce będzie robiony i za jaką kwotę. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż jest to odcinek o długości około kilometra, koszt będzie znany po 
sporządzeniu kosztorysu. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXI/158/2020 w sprawie zmian w  Uchwale Nr XVI/114/2019 Rady Gminy 
Sienno z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na 
lata 2020-2030 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.15.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił informację  z zakresu ochrony przeciwpożarowej. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
przedstawił opinię. Komisja oceniła pozytywnie stan ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do przedstawionych materiałów. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.16.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż sprawozdania z pracy Rady 
Gminy i komisji problemowych zostały przedłożone radnym w formie pisemnej i nie będą 
odczytywane. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Rady Gminy za okres I półrocza 2020 roku. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za okres I półrocza 2020 
roku. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji za okres                       
I półrocza 2020 roku. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów za 
okres I półrocza 2020 roku. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa Infrastruktury                                         
i Bezpieczeństwa Publicznego za okres I półrocza 2020 roku. 
Rada zaakceptowała bez uwag sprawozdanie z pracy Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury  za 
okres I półrocza 2020 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.17. Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż w dniu 15 lipca do Rady 
Gminy wpłynął Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie dotyczący skargi 
Prokuratora Rejonowego w Lipsku na uchwałę Rady Gminy Sienno z dnia 17 grudnia 2018 roku Nr 
III/19/2018 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi oraz zapobieganiu 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Sienno w 2019 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka  odczytał treść wyroku. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.18.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski poinformował, iż w związku ze zmianą systemu naliczania 
opłat za odbiór odpadów komunalnych i koniecznością złożenia na nowo deklaracji od poniedziałku 
będą uruchomione konsultacje bezpośrednio w miejscowościach. Pracownicy urzędu gminy będą 
pełnić dyżur przez kilka godzin, aby informować i pomóc mieszkańcom w wypełnianiu deklaracji. 
Przedstawił harmonogram dyżurów i poinformował o planowanym przeprowadzeniu spisu rolnego  
jesienią br. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała o czas trwania dyżuru. Sugerowała ogłoszenie tej informacji aby 
więcej osób mogło skorzystać.  
Sekretarz Gminy odpowiedział, iż dyżur będzie trwał od godziny ósmej przez około dwie-trzy godziny 
w zależności od zainteresowania. Poinformował, iż sołtysi ogłosili  informację o konsultacjach. 
Radna Lidia Łepecka zgłosiła o obcięcie utrudniających przejazd gałęzi drzew w Zapuście. Zapytała 
kiedy będzie uzupełniane oświetlenie uliczne. 
Radny Bohdan Przydatek zgłosił o wyrównanie pobocza przy zjeździe do Pragi i wycięcie gałęzi. 
Zwrócił uwagę na konieczność wymiany zabrudzonych flag  na froncie budynku urzędu gminy. 
Radny Paweł Krawczykowski zgłosił o przeniesienie środków z zimowego utrzymania na remonty 
bieżące dróg. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż uzgodni z Panią Skarbnik ile środków można zdjąć,  bo 
trzeba mieć na względzie, że w tym roku też mogą być jeszcze potrzebne środki na zimowe utrzymanie 
dróg. 
Radny Julian Siwek zapytał, czy są obecnie przygotowywane jakieś wnioski. 
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Wójt Gminy Mariusz Strąk udzielił odpowiedzi. 
Radna Jadwiga Gajos zapytała, czy wnioski będą składane na wszystkie drogi, czy tylko na wybrane. 
Wójt Gminy odpowiedział, że będą składane tzw. ”powodziówki”, z FOGR, z Funduszu Dróg 
Samorządowych. Wyjaśnił, iż z „powodziówek” będzie składane na te drogi, które w czasie ulew są  
zalewane. 
Radna Jadwiga Gajos zapytała o ośrodek zdrowia w Jaworze Soleckim. 
Radny Julian Siwek zgłosił o wykoszenie poboczy i wycięcie  gałęzi przy drodze Sienno-Osówka. 
Radna Ewa Mazur zapytała , czy będzie robiona droga Aleksandrów po lesie – Dąbrówka. Mieszkańcy 
skarżą się na kurz, bo tam jest szlaka. 
Wójt Gminy odpowiedział, że będzie składany wniosek w ramach „powodziówek”. 
Radna Ewa Mazur zapytała o realizację odcinka na końcu drogi w Dąbrówce. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż w tym miejscu są problemy własnościowe, nie uregulowane sprawy 
spadkowe. 
Radna Sylwia Borek zgłosiła o zamontowanie progów zwalniających w miejscowości Stara Wieś, 
samochody jeżdżą tam za szybko. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż  w terenie zabudowanym jest ograniczenie prędkości do 50 km i jeśli 
widzi się, że ktoś jedzie za szybko,  trzeba zadzwonić na policję. 
Radny Krzysztof Szpaczyński zgłosił o dokonywanie przeglądów hydrantów na wsiach, udrażnianie. 
Ktoś powinien tego dopilnować, bo straż w razie pożaru nie może odnaleźć hydrantu. Zgłosił również 
o udrożnienie drogi dojazdowej do Podolan, gdzie są kurniki i ludzie dojeżdżają tędy do pracy. 
Wójt Gminy odpowiedział, że hydranty powinny być sprawdzane raz do roku. Powinien być 
wyznaczony i oznakowany  przynajmniej jeden hydrant na miejscowość, wszystkie to byłby za duży 
koszt. 
Radna Sylwia Borek opuściła sesję. 
Radna Cecylia Małaczek poparła wypowiedzi w sprawie oznakowania i utrzymywania przynajmniej 
jednego hydrantu na miejscowość. 
Radny Paweł Krawczykowski poinformował, iż jednostka OSP w Janowie ma pod opieką kilka 
hydrantów, co roku dokonywany jest przegląd i udrażniany dostęp. Prowadzony jest wykaz,  
usytuowanie hydrantu jest dokładnie opisane. 
Radny Bohdan Przydatek podsumował, iż nie jest możliwe utrzymanie wszystkich hydrantów, jest to 
obowiązkiem ZUK ale nie ma przeszkody,  gdy ktoś taki hydrant odsypie z ziemi, czy odchwaści. 
Wskazał, że powinien być prowadzony wykaz hydrantów do celów przeciwpożarowych. 
Nie zgłoszono innych wniosków ani głosów w dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany               
i zamknął  XXI sesję Rady Gminy Sienno kadencji 2018 – 2023. 
 
 
                                                                               Przewodniczący  Rady  Gminy: Roman Markiewicz 
Sporządził :                                            
  insp. Barbara Capała                                                                                            


